
借問站  友善服務真正讚

「借問一下，哪裡有好吃的？」、「借問一下，這裡的特產是什

麼?」。在旅行臺灣的旅途中有任何問題，來到借問站輕鬆的「借
問一下⋯⋯」，就會有讓人讚不絕口的驚喜！

為了以「歡喜相借問」的臺式熱情服務，協助自由行旅客解決疑

難雜症，交通部觀光署特別與全臺友善店家與服務單位合作設立

「借問站」，讓遊客輕鬆暢遊臺灣。

來到「借問站」的門口，您會看見黃底黑字的圓形「借問站」招

牌，借問站裡除了有地圖資訊看板與友善的旅遊諮詢服務外，並

設有WiFi熱點與QR code引導至雲端提供各項旅遊服務。

「借問站」讓您的旅遊過程融入了「在地」與「人情味」，就是

想為旅人創造一遊再遊、一「遊」未盡的感動體驗，可看見臺灣

之美，也感受熱情臺灣。請大家「免拍謝」，快去借問一下！。

 人生地不熟‧一問解千愁

Information Station–Truly Outstanding Friendly Service
“Excuse me, where can I find something tasty?” “Excuse me, what are 
the specialty products of this region?” If you have any question during 
your journey in Taiwan, come to the Information Station and you may be 
pleasantly surprised at their warm hospitality!

To help travelers with their journey, the Taiwan Tourism Bureau collaborates 
with various stores and service providers throughout Taiwan to establish the 
“Information Station”system that helps visitors in Taiwan.

You can spot an “Information Station” by its yellow, round“Information 
Station”sign with black letters. Other than maps and travel information, the 
station also has a Wi-Fi hotspot and QR codes that guide visitors to a variety 
of cloud-based travel services.

Travelers are able to experience “local characteristics” and “hospitality” 
by visiting any information station. The aim of establishing this information 
station system is to encourage visitors to come back so that they can 
continue to enjoy the beauty of Taiwan and the friendliness from the local 
people. Come on, don't be shy; everyone is invited to make inquiries at the 
“Information Station”!

24HR toll-free travel information hotline: 0800-011765

New Information Stations–Enjoy friendly experiences

24小時免付費旅遊諮詢服務熱線         0800-011765

24小時免付費旅遊諮詢服務熱線         0800-011765

借問站資訊 周邊地區旅遊諮詢服務

台灣好行  輕鬆出遊好方式

「台灣好行（景點接駁公車）」服務將旅客從景點附近的臺鐵、

高鐵等交通場站接送至主要觀光景點，是想自行規劃行程又不想

開車或跟團的旅客，節能減碳與輕鬆出遊的好方式。

Taiwan Tourist Shuttle – The Easy Way to Travel
The“Taiwan Tourist Shuttle”is a bus service designed exclusively to 
help travelers, both local and foreign, get around Taiwan with the utmost 
convenience and economy. From Taiwan Railways train stations and High 
Speed Rail stations, the shuttle buses take travelers to nearby tourist 
attractions, covering all of the island's main scenic destinations. The Taiwan 
Tourist Shuttle is the easiest and most convenient way to travel for people 
who are without their own transportation and are not with a tour group. It not 
only allows them to plan their itineraries flexibly, but also resonates with the 
new tourism trend of energy conservation and carbon reduction.

台灣好行 • 台灣觀巴 

台灣觀巴 深度體驗悠遊臺灣之美

「台灣觀巴」集合全臺灣各大景點，規劃多種精采套裝行程，悠

遊臺灣特色風光、體驗在地文化，發現臺灣無限魅力！「台灣觀

巴」可直接至飯店、機場及車站迎送旅客並提供全程交通、導覽

解說、旅遊保險及低成行人數等貼心服務，讓您輕鬆體驗低碳小

旅行。 

Taiwan Tour Bus–In depth Appreciation of Taiwan's 
Splendors
The Taiwan Tour Bus covers major tourist destinations in Taiwan with a 
variety of dazzling travel itineraries, allowing you to visit the beautiful island 
of Formosa with ease and discover her infinite appeal! The Taiwan Tour Bus 
offers convenient, comfortable and friendly guided tours to various top tourist 
destinations, with pick-up and drop-off at your hotel, airport, or rail stations. 
Other thoughtful services such as travel insurance allow you to enjoy your 
sightseeing journey effortlessly and comfortably.

心雕居

　　「以山為師，以海為鄰」的心雕居，以傳統閩式一條龍古
厝之姿座落於苗栗縣苑裡鎮。

　　曾經深入屏東排灣族部落的陳烱輝，1972年返鄉成立「山
地門雕刻社」，爾後將原住民木雕文化融入傳統閩氏建築物，打

造一處用心雕刻的居所－心雕居。2007年由胞弟陳清海承接，
並重新擴大整建及綠化，園區處處可見心雕居對藝術創作及傳承

文化的用心。

　　緊鄰出水沙灘的心雕居，隱身在木麻黃和黃槿樹林裡，從園

區內的森林小徑到海邊秘境，不消5分鐘即可感受到陣陣海風，
緩步在靜謐的海岸線，心境隨著視野而開闊。地理環境的優勢與

前人的藝術文化，心雕居成了讓旅客擁抱純粹的世外桃源。

Xindiaoju
Xindiaoju, inspired by the philosophy of "learning from the mountains and 
living by the sea," is a traditional Minnan-style architecture nestled in Yuanli 
Town, Miaoli County.

Established by Chen Chiung-hui, after immersing himself in the Paiwan 
tribe of Pingtung, returned home in 1972 to found the "Shandimen Carving 
Society." He skillfully blended indigenous woodcarving traditions with 
Minnan architectural elements, creating the thoughtfully designed Xindiaoju. 
In 2007, his younger brother Chen Ching-hai took over the estate, 
expanding and beautifying the grounds. Every corner of the estate reflects 
their dedication to artistic creation and cultural preservation. 

Tucked away near Chushui Beach, the residence is surrounded by groves 
of beach casuarina and sea hibiscus trees. It takes less than five minutes 
from the forest paths within the estate to reach the secret seaside, where 
the gentle sea breeze and tranquil coastline open your 
heart and mind. The combination of its advantageous 
geographical location and the rich cultural heritage of its 
predecessors makes Xindiaoju a pure retreat for travelers.

廣告 接受交通部觀光署 補助

桃竹苗i-center 旅遊服務體系

獅頭山遊客中心 新竹縣峨眉鄉七星村六寮60-8號 03-5809296

南庄遊客中心 苗栗縣南庄鄉東村大同路43號 037-824570

Taoyuan, Hsinchu, Miaoli i-center Travel Service Network

Lion's Head 
Mountain Visitor 
Center

No.60-8, Liuliao, Emei Township, 
Hsinchu County 03-5809296

Nanzhuang
Visitor Center

No.43, Datong Rd. ,Nanzhuang 
Township, Miaoli County 037-824570

中彰投i-center 旅遊服務體系

梨山遊客中心 臺中市和平區梨山里中正路91-2號 04-25981331

谷關遊客中心 臺中市和平區博愛里東關路一段102號 04-25951496

八卦山脈生態遊
客中心

彰化市卦山路13之7號 04-7289608

松柏嶺遊客中心 南投縣名間鄉名松路二段181號 049-2580525

Taichung, Changhua, Nantou i-center Travel Service System

Lishang Visitor 
Center

No. 91-2,  Zhongzheng Rd., Lishan 
Village, Heping Township, 
Taichung City

04-25981331

Guguan Visitor 
Center

No. 102, Sec. 1, Dongguan Rd.,  Boai 
Village, Heping Township, 
Taichung City

04-25951496

Baguashan
Mountain Range 
Tourist Center

No. 13-7, Guashan Rd., 
Changhua City 04-7289608

Songboling
Visitor Center

No.181 , Minsong Rd., Sec. 2, 
Mingjian Township, Nantou County 049-2580525



1 	苑港觀光漁港
      苗栗縣苑裡鎮西部濱海快速公路360號	
037-861171	
每日開放
Yuangang Tourist Fishing Harbor
 No. 360,  West Coast Expressway, 
Yuanli Township, Miaoli County
 037-861171
 Open daily

2 	苑裡濱海藝文中心
苗栗縣苑裡鎮出水路64-11號
037-863886
08:00-12:00,13:00-17:00
週一、週二休館
Yuanli Coastal Arts Center
 No. 64-11, Chushui, Yuanli Township, 
Miaoli County
 037-863886
 8:00am-12:00pm,1:00pm-5:00pm
 (Closed on Monday and Tuesday)

3 	房裡古城
苗栗縣苑裡鎮房裡里
037-862100
每日開放
Fangli Old Town
 Fanglili, Yuanli Town, Miaoli County
 037-862100
 Open daily

4 	灣麗甜馨民宿
苗栗縣苑裡鎮田心里8鄰田心83之19號
037-853793
Yuanli Sweet Home B&B
 No.83-19, Tianxin, Yuanli Township, 
Miaoli County
 037-853793

5 	苑裡龍園餐廳
苗栗縣苑裡鎮中山路322號
037-853802
11:30-14:00；17:00-21:00
Yuanli Dragon Garden Restaurant
 No. 322, Zhongshan Rd., Yuanli 
Township, Miaoli County 
  037-853802
  11:30am-2:00pm,5:00pm-9:00pm

11 	藺子工作室
苗栗縣苑裡鎮天下路127 號
037-866071
週一~週五 13:00-18:00
週六、日09:00-18:00
(每週四公休)
Sunny Rush
 No. 127, Tianxia Rd., Yuanli Township, 
Miaoli County
 037-866071
 Weekdays: 1:00pm-6:00pm
Weekends/Holidays: 9:00am-6:00pm
(Closed on Thursday)

12 	東里家風古厝民宿
苗栗縣苑裡鎮苑坑裡2鄰8號
037-853158
每日開放，電話預約
Dongli Jiafeng Historic Residence
 No. 8, Yuankeng, Yuanli Township, 
Miaoli County
 037-853158
 Open daily(Need to make an 
appointment by phone)

13 	王記鑫魚丸
苗栗縣苑裡鎮和平路78號
037-861859
07:00-18:00週一公休
Sanlunche Strawberry Farm
 No. 78, Heping Rd., Yuanli Township, 
Miaoli Count
 037-861856
 7:00am-6:00pm
(Closed on Monday)

14 	灣麗客庄民宿
苗栗縣苑裡鎮客庄里5鄰中正路89號
037-853793
Wanli Hakka B&B
 No. 89, Zhongzheng Rd., Yuanli 
Township, Miaoli County
 037-853793

6 	任意宿民宿
苗栗縣苑裡鎮苑北里16鄰成功路7巷9號
037-868232
N-square Hostel  
 No. 9, Ln. 7, Chenggong Rd., Yuanli 
Township, Miaoli County
 037-868232

7 	天泉牛肉麵
苗栗縣苑裡鎮天下路87號
037-861369
10:30-20:00
Tianquan Beef Noodles 
 No. 87, Tianxia Rd., Yuanli Township, 
Miaoli County
 037-861369  10:30am-8:00pm

8 	灣麗親子公園
      苗栗縣苑裡鎮慈和街259號	
每日開放
Wanli Family Friendly Park
 No. 259, Cihe St., Yuanli Township, 
Miaoli County
 Open daily

9  御廚川菜餐廳
苗栗縣苑裡鎮苑北里育才街12巷13號
037-854707
週一~週五9:30-14:00;16:30-21:00
週六~週日9:00-14:00;16:00-21:00
Imperial Chef Sichuan Restaurant
 No. 13, Ln. 12, Yucai St., Yuanli 
Township, Miaoli County
 037-854707
 9:30am-2:00pm,4:30pm-9:00
     Monday to Friday
     9:00am-2:00pm,4:00pm-9:00
     Weekend

10  振發帽蓆行
苗栗縣苑裡鎮天下路159號
037-861026
10:00-18:00
Zhenfa Hat & Mat Store 
 No. 159, Tianxia Rd., Yuanli 
Township, Miaoli County
 037-861026 
 10:00am-6:00pm

鄰近資訊   Food╱Accommodation╱Places to go

 

心雕居

地址：苗栗縣苑裡鎮西平里出水路64號
電話：037-867339
網址：https://sites.google.com/view/xindiaoju
營業時間：10:00-18:00 週二、週三公休

　　心雕居前主人陳烱輝是臺灣的木雕名家，古厝裡展示著他生前揮灑汗水雕刻的
木雕藝品，藝傳承哥哥的陳清海，也在園區內留下許多木雕、油畫的藝術作品，園

區內的原始亭是從屏東大武山帶回的原始生活之美，扎根在苑裡海邊的土地上。

　　走過半世紀的歲月，心雕居於2018年敞開大門，邀請志同道合的旅人們走進心
雕居，用心感受生命的純粹。

　　「灶咖，一間有溫度的料理空間。」提供健康養生的午餐、現烤手作披薩、自

製甜點、手沖咖啡與茶飲等；「教室，挖掘在地生命力的空間。」開放空間出租，

延續原始藝術的精神，持續種植出草根藝術，期盼學員們在這裡身心靈都能滿載而

歸。歡迎旅人們預約到心雕居，好好吃飯好好散步在園區。

Xindiaoju
Address: No. 64, Chushui, Yuanli Township, Miaoli County
Telephone: 037-867339
Website: https://sites.google.com/view/xindiaoju
Business hours: 10:00am-6:00am (Closed on Tuesday and Wednesday)

The former owner, Chen Chiung-hui, was a renowned woodcarver in Taiwan, and the 
estate showcases his life’s work—wood carvings that reflect his passion and skill. 
His brother, Chen Ching-hai, continues the artistic legacy, contributing numerous wood 
sculptures and oil paintings to the estate. The original pavilion, brought back from 
Mount Dawu in Pingtung, captures the beauty of primitive life and is deeply rooted in the 
seaside land of Yuanli.
Having weathered over half a century, Xindiaoju opened its doors to like-minded 
travelers in 2018, inviting them to step inside and experience the essence of life with 
pure sincerity.
"The Kitchen: A Warm and Welcoming Culinary Space." We offer a comforting space 
where you can enjoy healthy, nourishing lunches, freshly baked handmade pizzas, 
homemade desserts, and hand-brewed coffee and tea. "The Classroom: A Space to 
Unearth Vitality of Local Life." This open space is available for rent, continuing the spirit 
of grassroots art and original artistic expression. The hope is that those who visit will 
leave feeling rejuvenated in both body and spirit. Travelers are welcome to book a visit 
to Xindiaoju, where you can enjoy a hearty meal and take a leisurely stroll through the 
serene estate.
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苑裡車站
Yuanli Station

心雕居
Xindiaoju

苑裡濱海藝文中心
Yuanli Coastal Arts Center

東里家風古厝民宿
Dongli Jiafeng
Historic Residence

苑港觀光漁港
Yuangang Tourist
Fishing Harbor

苑港濱海公園
Yuanli Coastal Park

灣麗親子公園
Wanli Family Friendly Park

任意宿民宿
N-square Hostel 

出水海灘
Chushui Beach Seawall
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苗40

苑裡好咖
Yuanli Cafe

御廚川菜餐廳
Imperial Chef
Sichuan Restaurant

苑裡龍園餐廳
Dragon Garden
Restaurant

振發帽蓆行
Zhenfa Hat & Mat Store

藺子工作室
Sunny Rush

王記鑫魚丸
Wang Ji Xin Fish Balls

房裡古城
Fangli Old Town 蔡家古厝

Tsai Family
Historic Residence

天泉牛肉麵
Tianquan Beef Noodles

灣麗客庄民宿
Wanli Hakka B&B

灣麗甜馨民宿
Yuanli Sweet Home B&B

垂坤食品
chuei-kun food store

500m 1000mLegal accommodation
台灣旅宿網

Taiwan Tourist Shuttle
service

台灣好行旅遊服務網
Miaoli Travel

苗栗文化觀光旅遊網
More informations
苗栗縣借問站

美食、餐廳

住宿

觀光景點

特色伴手禮

YouBike
微笑單車站點

YouBike Station List
YouBike微笑單車

15 	苑裡好咖
苗栗縣苑裡鎮信義路47號
037-868079
週二~五 08:30-18:00
週六、日 08:00-18:00
Yuanli Cafe
 No. 47, Xinyi Rd., Yuanli 
Township, Miaoli County
 037-868079
 Weekdays: 8:30am-6:00pm
Weekends/Holidays: 8:00am-
6:00pm
(Closed on Monday)

16 	垂坤食品
苗栗縣苑裡鎮大同路88號
037-867840
07:00–22:00
chuei-kun food store
 No. 88, Datong Rd., Yuanli 
Township, Miaoli County
 037-867840
 7:00am-10:00pm

17 	蔡家古厝
苗栗縣苑裡鎮房裡里
037-862100
每日開放
Tsai Family Historic Residence
 Fanglili, Yuanli Town, Miaoli 
County
 037-862100
 Open daily
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※店家實際營業時間請以店家公告為準


